
 ما را به حال خود 
رها کرده اند

زارع: می توانستیم 
برنده بازی باشیم

مازیــار زارع ســرمربی تیــم فوتبــال 
ملــوان دربــاره شکســت ۳ بــر 
بــل اســتقلال  یــک تیمــش مقا
می گویــد: »بــه اســتقلال تبریــک 
و بــه بازیکنــان خســته نباشــید 
ش  تــلا ن  یکنــا ز با  . یــم می گو
خــود را کردنــد. روی ۲ دروازه  
گرفــت.  شــکل  یــی  فرصت ها
اســتقلال معمــولاً روی ارســال ها 
بــه موقعیــت می رســد. مــا هــم 
موقعیت هــای خوبــی داشــتیم 
امــا کم دقــت بودیــم.« ســرمربی 
نــد تیمــش  ره رو ملــوان دربــا
خاطرنشــان کــرد: »مــا در نیمــه 
دوم هــم دو موقعیــت بســیار 
خــوب داشــتیم. مــن دنبــال بهانــه 
نیســتم. در نیمــه اول بــازی، ۱۰ 
بازیکــن فصــل گذشــته مــا در 
زمیــن حضــور داشــتند. رفتــه رفتــه 
ملــوان بهتــر خواهــد شــد و مــا بــه 
هیــچ وجــه پــا پــس نمی کشــیم. در 
ضربات نهایی بازیکنان اســتقلال 
هــم دقــت لازم را نداشــتند و ایــن 
در فوتبــال وجــود دارد. مــا در چنــد 
موقعیــت دقــت لازم را نداشــتیم 
و مــن بایــد روی بازیکنــان کار کنــم 
کــه ایــن مســأله برطــرف شــود. 
خیلــی متأســفم کــه در انزلــی بــازی 

را واگــذار کردیــم.«
ــاره اینکــه ریــکاردو  او در ادامــه درب
ســاپینتو ضعــف دفاعــی اســتقلال را 
قبــول نداشــت ایــن طــور می گویــد: 
»طبیعــی اســت کــه نپذیــرد. خیلــی 
دوســت نــدارم دربــاره اســتقلال 
صحبــت کنــم. مــا می توانســتیم 
بــه گل هــای بیشــتری برســیم و 
موقعیت هــای مــا بــه گل نزدیــک 
بــود. اگــر تیم هــا جلــوی اســتقلال 
باهــوش باشــند، می تواننــد پیــش 
برونــد. اگــر تیم هــا عــرض زمیــن 
را از اســتقلال بگیرنــد، می تواننــد 
مقابــل ایــن تیــم ایجــاد خطــر کننــد. 
مــا موقعیت هــای خوبــی داشــتیم و 
می توانســتیم ۲ بر یک یا ۲ بر صفر 

از حریــف خــود جلوتــر باشــیم.«
ز غیبــت تماشــاگران و  زارع ا
ن  لا مســئو برخــی  جهــی  کم تو
به شــدت دلخــور اســت: »ایــن 
مســائل را باید مســئولانی توضیح 
دهنــد کــه مــا را بــه حــال خــود رهــا 
کــرده و در ایــن موقعیــت مــا را 
گرفتــار کردنــد. از اینکــه عــده ای 
بــرای ورزشــگاه زحمــت کشــیدند، 
نمی توانیــم چشم پوشــی کنیــم 
امــا عــده ای بی خیــال همچنــان 
می تازنــد.«  ســرمربی ملــوان بــا 
اشــاره بــه نقــل و انتقــالات تیمــش 
می گویــد: »مــا در حــد بضاعــت 
خــود خریــد کردیــم. کــدام مربــی 
دوســت نــدارد نفــرات عالــی را در 
تیمــش مثــل اســتقلال داشــته 
باشــد؟ مــن تــا بــه حــال ندیــدم 
اســتقلال اینقــدر پرمهــره باشــد. 
فوتبــال ایــران بــا کمبــود مهاجــم 
روبــه رو شــده اســت و مــا بایــد 
به دنبــال مهاجــم خارجــی برویــم و 
ایــن کار مــا را ســخت می کنــد. یــک 
تیــم معمــولاً بــدون مهاجــم اســت 
امــا یــک تیــم دیگــر ۸ مهاجــم دارد 
کــه ایــن طبیعــی نیســت. اگر گزینه 
ایرانــی مــد نظــر بــود، بــا آن صحبت 
می کنیــم. مــن حتــی شــنیدم خــود 
پرســپولیس به دنبــال مهاجــم 
اســت. دنبــال گزینه خارجی خوب 
هســتیم و بایــد دیــد چــه اتفاقــی 

رقــم می خــورد.«

 zنقل قول

دروازه بان گل گهر درباره تساوی تیمش در دربی کرمان مقابل مس رفسنجان 
می گویــد: »هــر دو تیــم بــازی خیلــی خــوب و تاکتیکــی بــه نمایش گذاشــتند. 
مس رفســنجان هم نمایش خوبی داشــت و می دانستیم با یک تیم پرقدرت 
مســابقه داریم. به نظر من هیچ تیمی نمی تواند به راحتی در رفســنجان ســه 
امتیــاز را از تیــم مــس بگیــرد و ما هم یک مســابقه بیرون از خانه داشــتیم که 

نتیجه بدی نیســت.«

جواد منافی مربی نساجی  درباره اعتراض تیمش به عملکرد داوری در صحنه 
مشــکوک به خطای گلر ســپاهان می گوید: »آقای مطهری در کنفرانس های 
خبــری هــم ســعی می کنــد زیاد در مــورد داوری صحبــت نکند اما واقعــاً بازی 
باید دو بر یک می شــد. اگر همین صحنه برای ســپاهان اتفاق می افتاد همه 
آنها به زمین می رفتند اما فقط اعتراض کردیم و گفتیم دروازه بان باید اخراج 

می شــد. امیدوارم این اتفاق برای نســاجی تکرار نشود.«

 حامــد لــک دروازه بــان مــس رفســنجان دربــاره داوری بــازی بــا گل گهــر 
می گویــد: »مهم تریــن موضــوع در دو دیــدار اخیــر مــا داوری بــوده کــه یک 
مقــدار زیادتــر از حــد تأثیــر گذاشــته اســت. هر انســانی جایزالخطاســت و 
بــه داور هــا حــق می دهیــم. امیــدوارم در آینــده بیشــتر تمرکــز کننــد تا تیم 
مــا بیــش از دو هفتــه ضــرر نکنــد و ادامــه دار نباشــد و مــا هــم بخاطــر ایــن 

صحبت هــا محــروم نشــویم.«

محسن فروزان: جواد منافی: حامد لک:

به راحتی نمی توان مس رفسنجان را برد مظاهری بازیکن ما را درو  کرد این اتفاقات زیادتر از حد شده است
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باخت ۱-۳ پنجشنبه شب ملوان مقابل 
استقلال، تأکید تازه ای بر این ترس 
معقول و احتمال قوی بود که شاید 
»قو«ی سپید انزلی بلافاصله بعد از 
صعودش به لیگ برتر، به جایگاه 
قبلی اش که لیگ دسته اول کشور 
بود، بازگردد و سقوط تلخ و تازه ای را 

تجربه کند. 
این دومین باخت متوالی انزلی چی ها 
بعد از شکست هفته نخست شان 
مقابل پیکان بود که در تهران حاصل 
آمده بود. اگر هفته گذشته این توجیه 
و بهانه وجود داشت که ملوان در 
شروع فصلی تازه در زمین حریف ناکام 
مانده است، ناکامی پریشب در انزلی 

شکل گرفت. 
نجا که ملوان شروع بدی مقابل  آ
استقلال نداشت اما در نیمه دوم از 
هم پاشید و سه گل از تیمی خورد که 

خودش بازنده بزرگ هفته اول بود و 
در تهران با نتیجه ۰-۲ تسلیم سپاهان 

شده بود.
 

عامل گمشده استحکام
ملوان در دیدار با استقلال از یک 
دروازه بان نه چندان پایدار و خط دفاعی 
که بیشتر تعطیل و در خواب بود تا پویا 
و بیدار، بهره می جست. در خط میانی 
نقاط روشنی در نحوه کار تیم محبوب 
گیلانی رؤیت می شد و در کار حمله 
نیز ملوان از برخی بازیکنان استفاده 
می کرد که به وضوح معلوم است 
روی آنها کار شده و هم امروز برای 
 آنان روشن است و هم فردا برای آنها 

پر نوید. 
اما اگر مازیار زارع مکانیسم کلی 
تیمش را ارتقا نبخشد و عامل گمشده 
استحکام را که غایب ترین جز در 
ترکیب این تیم است به روند کار 
ملوانان ضمیمه نکند، آنها آینده ای 
کوتاه مدت در بالاترین دسته لیگ 

کشور خواهند داشت.

 
آنها لیگ برتری هستند؟

آوردن نام بازیکنان مستعد و مجرب و 
اغلب جوان ملوان کار چندان سختی 
نیست اما اینکه پیش بینی کنیم با 
همین جوان ها می توان از سقوط به 
دسته ای پایین تر جلوگیری کرد، قطعاً 
کاری دشوار و ریسکی آشکار است. 
شاید اکبر ایمانی که بعد از سال ها 
بازی در لیگ برتر پیراهن ملوان را بر 
تن کرده، از باتجربه های این تیم و از 
چهارچوب تعریف هایی که آوردیم، دور 
باشد اما در این تیم جوانان مستعد 

کم نیستند. 
سجاد بازگیر که تک گل ملوان را در 
دروازه آبی ها جای داد و فصل پیش 
ین  هم گل های حساسی را برای ا
تیم به ثمر رسانده بود، یکی از این 
بازیکنان است و اگر فقط به کیفیت 
استناد کنیم و سن را تنها مبنا نگذاریم، 
نائیج پور کریمی، احمدی، حسینی، 
مؤمنی و قاضی پور هم نفراتی هستند 
 که به درد ملوان می خورند و کار را به 

پیش می برند.
نکته اینجا است که این قبیل بازیکنان 
تا چه حد مردانی مؤثر برای لیگ برتر 
هستند و آیا سقف پرواز برخی از آنها 
همان »لیگ یک« نیست که فصل 
پیش با کسب عنوان قهرمانی آن، 

مسافر لیگ برتر شدند.
 

دست های بسته باشگاه
مازیار زارع بعد از آن توفیق بزرگ بیش 
از آن که وقت و امکان تقویت واقعی 
تیمش را بیابد، درگیر حفظ نفرات 
گذشته و گرفتار این دغدغه شد که 
چگونه در زمانی کوتاه ملوان را مهیای 
رقابتی کند که به کلی متفاوت با »لیگ 
یک« است. فقدان سرمایه کافی طبعاً 
دست های او و پژمان نوری را که دو 
سال است پست مدیرعاملی ملوان 
را عهده دار شده، می بست و حاصل 
این تفکرات فاقد فراغ و بسته بودن 
دست های باشگاه در زمینه انجام 
مانورهای لازم در بازار نقل و انتقال های 
ینک  ا که  ست  ا تیمی   ، نی بستا  تا

پیش رو می بینیم.
 

زمستانی که نجات بخش نیست
شاید مس کرمان هم که با صعود از 
»لیگ یک« در معیت ملوان دوباره لیگ 
برتری شد به سبب مشکل ضیق وقت 
و برخی معضلات سخت افزاری شرایط 
چندان روشن تری از »قو«ی پرطرفدار 
انزلی نداشته باشد اما تا آنجا که به 
ملوان مربوط می شود، این تیم فرصتی 
کوتاه و ابزاری ناکامل برای رسیدن به 

سطوح لازم فنی دارد. 
اگر تیم مازیار زارع تا تعطیلی نیم 
فصل و نقل و انتقال های زمستانی 
برای جذب چند بازیکن تازه صبر پیشه 
کند، شاید برای جبران مافات دیر شده 
باشد زیرا در ۱5 هفته اول که مسابقات 
در نهایت فشردگی و هر چهار پنج روز 
یک بار برگزار می شود، امکان از دست 
رفتن امتیازات متعدد توسط ملوان 
به حدی است که حتی درخشش 
احتمالی در نیم فصل دوم هم نتواند 

آن را جبران کند.

در روزی که ملوان به استقلال باخت، 
کاپیتان این تیم یکی از خوب های 
تیمش بود. محمدصادق بارانی درباره 
این بازی و تأثیر غیبت تماشاگران 
می گوید: »بازی خوبی بود و فکر می کنم 
دو تیم فوتبال خوبی بازی کردند. 
متأسفانه عدم حضور تماشاگران خیلی 
به ضرر ما بود. ملوان همیشه عادت 
داشته که هواداران خونگرمش را کنار 
خود داشته باشد. ما این همه مدت 
زمان داشتیم، ولی ورزشگاه آماده نشد 
تا تماشاگران حضور داشته باشند. به 

استقلالی ها هم بابت بردشان تبریک 
می گویم.«

او هم ادعای استقلالی ها مبنی بر 
بی کیفیت بودن زمین محل بازی را 
یید می کند: »فکر می کنم چمن  تأ
وضعیت زیاد جالبی نداشت و از سال 
گذشته شرایط بدتری پیدا کرده بود. 
نور ورزشگاه اما خوب بود و مشکلی 
نداشت.« البته او از سرمربی استقلال 
که مدام کنار خط به تصمیمات داور 
اعتراض می کرد انتظار خویشتنداری 
بیشتری دارد: »ما که متوجه چیزی 

نشدیم، اما ساپینتو باید حواسش به 
تیم خودش باشد و به مواردی مثل 
چمن ایراد نگیرد. این کارها وظیفه 

سرپرست تیم است.«
با اینکه ملوان هر دو بازی اش را با 
شکست پشت سر گذاشته اما کاپیتان 
تیم همچنان به آینده امیدوار است. 
او درباره علت باخت به استقلال 
به نکته قابل توجهی اشاره می کند: 
»همه بازی ها سختی های خودش را 
دارد، اما با بازی ای که در نیمه اول 
انجام دادیم، نشان دادیم تیم بزرگی 

هستیم. نگران که نیستیم. ما جلوی 
کم تیمی شکست نخوردیم. استقلال 
تیم بزرگی است و بازیکنان بزرگی دارد. 
یک بازیکن آنها مثل مهدی قایدی به 
زمین آمد و تفاوت ها را رقم زد و نشان 
داد که چه بازیکن باکیفیت و خوبی 
است. ما به هفته های آینده امیدوار 
هستیم. البته در همین بازی دیدید 
که فرصت های گل دیگری هم داشتیم 
که متأسفانه از دست رفت. شاید با 
تمرکز بیشتر نتیجه بهتری را به دست 

می آوردیم.«

شاید فرصتی برای جبران نماند

ملوان و یک بازگشت تلخ و محتمل

مازیار زارع بعد از آن 
توفیق بزرگ بیش از 
آن که وقت و امکان 

تقویت واقعی تیمش 
را بیابد، درگیر حفظ 

نفرات گذشته و 
گرفتار این دغدغه 
شد که چگونه در 

زمانی کوتاه ملوان 
را مهیای رقابتی کند 
که به کلی متفاوت با 

»لیگ یک« است

بارانی: قایدی تفاوت ها را نشان داد
 zمصاحبه
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